
Zápis z jednání 

Shromáždění představitelů SDH okresu Semily 

konaného dne 31.1.2023 v Semilech –                                             
Kulturní dům „KC Golf“ 

Setkání zahájil v 16:15 hodin náměstek starostky OSH Semily br. Aleš Vaníček, který 
přivítal přítomné představitelé SDH a pozvané hosty:                                                                            

Zástupce HZS LK: vedoucího pracoviště IZS a služeb mjr. Ing. Pavla Vitáka  

Redaktorku hasičských novin: p. Věru Nutilovou 

Dále z pověření starostky OSH ses. Slavíkové br. Vaníček jednání řídil.                                                                                                                             

Ze Shromáždění bude pořízen zápis, ověřovateli zápisu budou br. Vrtilka, br. Matyáš 

Minutou ticha byla uctěna památka zesnulých hasičů. 

Navrhovaný program: 

1. Zahájení, volba návrhové komise 
2. Zpráva o činnosti za rok 2022 
3. Zpráva o hospodaření, rozpočet na rok 2023 
4. Plán práce na rok 2023 
5. Zpráva KRR – kontrolní a revizní rady 
6. Zpráva Aktivu Zasloužilých hasičů 
7. Diskuse 
8. Schválení usnesení 
9. Závěr 

 

Navrhovaný program byl jednohlasně schválen. 

Bod č.1) volba návrhové komise: navrženi: předseda br. Miksánek, členové br. Doškář, 

                br. Hloušek     

schváleno 

 

Bod č.2) Sestra starostka přednesla zprávu o činnosti OSH za rok 2022, (příloha č.1) 

      

Bod č.3) Zpráva o hospodaření za rok 2022, rozpočet na rok 2023 

Sestra starostka seznámila přítomné s čerpáním rozpočtu a jeho výsledkem za rok 2022, který 
byl představitelům SDH okresu Semily zaslán s návrhem rozpočtu na rok 2023. 



Ses. starostka dále přednesla návrh rozpočtu na rok 2023, který byl jednotlivým sborům, jak již 
bylo zmíněno s pozvánkou rozeslán. K návrhu rozpočtu na rok 2023 nebyly připomínky. 

 

Návrh rozpočtu schválen 

 

Bod č.4) br. Vaníček přednesl návrh plánu práce OSH na rok 2023. (viz příloha č.2 zápisu)  

 

  Návrh plánu práce OSH schválen 

 

Bod č.5) br. Pochop přednesl zprávu kontrolní a revizní rady za rok 2022, ve které 
zmiňuje:  

Činnost okresního sdružení hasičů se mohla po období po covidu 19 opět vrátit do starých 
kolejí, také dnes se scházíme v termínu, ve kterém jsme byli zvyklí před epidemií. 

V roce 2022 se okresní kontrolní a revizní rada sešla několikrát ke svým jednání. Na začátku 
roku byla provedena inventarizace pokladní hotovosti a také inventura majetku OSH. Při této 
inventarizaci nebylo shledáno závad. Pokladní hotovost souhlasí s částkou uvedenou 
v účetnictví.  

Z důvodů navýšení odvodové povinnosti na Ústředí se na mimořádném shromáždění 
představitelů sborů SDH schválilo navýšení příspěvků sborů na OSH a to na 200Kč za člena 
s účinností od 1.1.2023, dopad do členské základny to má jen minimální. OSH má k 31.12.2022 
– 6582 členů, tj. úbytek o 280 členů proti předchozímu roku, tj. 4,25%, úbytek zanedbatelný. 
Začátkem letošního roku se navíc přihlašují noví členové – zejména mládež. 

Při svých jednání se rada pravidelně zajímá o čerpání rozpočtu OSH, taktéž se podílí na 
sestavování rozpočtu na následující rok. Pro rok 2023 byly vzneseny starostkou OSH a br. 
Šulcem návrhy, kterými se bude na březnovém jednání zabývat VV OSH. Dále bych touto 
cestou poděkoval starostce OSH ses. Slavíkové za práci a péči o úsek hospodaření OSH. 
Činnost hasičů, ač se to nezdá se rozšiřuje, zejména v oblasti soutěží mladých hasičů. A tak 
bych v této souvislosti vznesl otázku k zamyšlení nad ohodnocením práce ses. starostky OSH 
a to jak z důvodu navýšení administrativy, tak i z důvodu inflace. I když si naše okresní sdružení 
nevede finančně tak špatně, je potřeba stále se k financím chovat obezřetně. 

 

Bod č.6) br. Vejnar informoval o činnosti Aktivu Zasloužilých hasičů okresu Semily a 
Libereckého kraje  

 

 

Dále informoval o počtu – přehledu Zasloužilých hasičů v Libereckém kraji v jednotlivých 
okresech.    



Bod č.7) Diskuse:  

ses. starostka: předala br. Miksánkovi vyznamenání – Řád sv. Floriana 

Zástupce HZS LK: mjr. Ing. Pavel Viták: 

Seznámil přítomné se statistikou výjezdů – v roce 2022 bylo 1094 událostí různého charakteru, 
vyjmenoval ty významné. 

Dále informoval o zařazení nové mobilní požární techniky do JSDHO a přidělené dotace pro 
rok 2022 a 2023 

Přednesl informace ohledně volných míst u HZS LK, chybí 4 příslušníci na výjezdu. Bližší 
informace na webu HZS LK v sekci Kariera. 

Zmínil též, jaké probíhají novinky u HZS LK: 

 Hledají se další zdroje financování nového výjezdového centra v Turnově 
 Příprava projektu nové stanice v Jilemnici 
 Válka na Ukrajině – zapojení do pomoci uprchlíkům 

 

Proběhly v roce 2022 různé odborné přípravy členů JSDHO, dále bylo zmíněno, bude rozeslána 
pozvánka na Velitelský den na jednotlivých stanicích. 

Závěrem byla zmíněna informace ohledně pořízení nové techniky pro jednotlivé stanice HZS 
LK v roce 2022. 

br. Čermák: vznikla nová disciplína pro “Plamen“ 60m s překážkami, byl jsem mile překvapen 
s účastí na této disciplíně 

br. Jiřička: připomínka-v zápise z mimořádného shromáždění je že se napíše a odešle 
„otevřený“ dopis na SH ČMS pro nevhodný postup v procesu navyšování odvodů členských 
příspěvků na Ústředí a to se zatím nestalo, jak to s Tím dopisem vypadá? 

br. Miksánek: úkol jsem zatím nesplnil, dnes jsem odeslal návrh tohoto dopisu do kanceláře 
OSH, tento dopis byl následně přečten 

Poté se na toto téma rozpoutala delší diskuze od jednotlivých delegátů-představitelů co dále 
s Tím, a jak se bude dále postupovat. Po Této diskuzi a jednotlivých návrhů a připomínek 
navrhl br. Vaníček, aby ses. starostka svolala VV OSH do konce února, kde bude zmíněný 
návrh dopisu br. Miksánka dopracován, upraven, odsouhlasen a následně odeslán na SH ČMS 
a toto bude zapracováno do usnesení z tohoto shromáždění. Nebyly námitky proti tomuto 
návrhu.  

  

Bod č.8) br. Miksánek přednesl návrh usnesení.  Návrh usnesení byl jednohlasně schválen. 
(viz příloha č.2) 

Bod č.9) Závěrem ses. starostka poděkovala Všem za účast na tomto shromáždění 

 



Ověřovatelé   br. Vrtilka ………………………….. 

 

                       br. Matyáš …………………………. 

 

 

Příloha č.1 

SH ČMS – Okresní sdružení hasičů Semily 

Zpráva o činnosti za rok 2022 

Ke dni 1.1. 2022 mělo Okresní sdružení 6 862 členů   

Dovolte mi prosím, abych vás seznámila s činností našeho okresu v roce 2022. 

První pracovní den jsme začali tradičně. Revizní a kontrolní rada kontrolovala 
peněžní hotovost pokladny. Po čtrnácti dnech se sešla znovu kdy kontrolovala 
prvotní doklady za celý rok, sjetiny a následně i inventarizaci. Výsledky byly 
zaslány do Prahy, kde účetní připravili daňové přiznání, které bylo zasláno 
datovou schránkou na Finanční úřad. 

Začátkem února Okresní správa sociálního zabezpečení provedla kontrolu 
mzdových listů a pracovních smluv. Kontrola nezjistila žádné nedostatky. 

Během března se uvolnila opatření, kdy se mohlo sejít víc lidí a bez respirátorů a 
tak jsme mohli uskutečnit Shromáždění starostů.  

Doprovodila jsem děti z Libereckého kraje na Junior Univerzitu, to je vzdělávání 
mladých záchranářů v Jánských koupelích – z našeho okresu se účastnily 4 děti. 
Junior Univerzita je určena mladým hasičům ve věku 11 - 14 let, kteří se 
seznamují teoreticky i prakticky se základy požární ochrany, teorií hoření, první 
pomocí, základy přírodních věd nebo řemeslnými dovednostmi. Slavnostní 
zakončení se uskutečnilo 9.7. 2022 promocí v aule ostravské univerzity.     Začaly 
probíhat výroční valné hromady. 

Proběhl VV KSH 

29. 3. rada preventistů vyhodnotila okresní kolo Požární ochrana očima dětí a 
mládeže. Celkem se účastnilo 147 dětí z 8 sborů a ze 3 škol. Všechny obrázky byly 
nádherné, proto jsem letos z každého sboru a školy vybrala jeden, který se líbil 
mně osobně.  Autor dostal Čestné uznání a malou cenu. Všem dětem, které 
postoupily do krajského kola, gratuluji. 



První den v dubnu jsem se účastnila školení hospodářů a školení vedoucích 
odborných rad okresních sdružení v Přibyslavi, kde se řešily velké změny ohledně 
Hry Plamen. 

Další týden se uskutečnilo Shromáždění starostů také v Přibyslavi.  

22. 4. 2022 jsme ve Vysokém nad Jizerou uspořádali Setkání Zasloužilých hasičů 
a funkcionářů okresu Semily. Setkání se vydařilo – úžasná organizace, skvělé jídlo 
a hudba hrála až do pozdních hodin. Brzy ráno se na stejném místě, sešla jiná 
parta a to na školení vedoucích mladých hasičů. Účast byla rekordní.  

Moc děkuji sboru dobrovolných hasičů Vysoké nad Jizerou za skvělou organizaci 
a vynikající jídlo a Městu Vysoké nad Jizerou za bezplatné využití prostor hasičské 
zbrojnice.  

Po dlouhé pauze se mohl v květnu uspořádat pohár „ O dráčka Soptíka“. 
Proběhlo 6 soutěží.  

Proběhlo školení rozhodčích požárního sportu. Chtěla bych poděkovat 
Instruktorům PS Jardovi Exnerovi a Petru Stuchlíkovi.  

13.5. Okresní sdružení hasičů Liberec pořádalo v pivovaru Svijany Krajské setkání 
zasloužilých hasičů. Účast byla velká a organizace skvělá. Tento rok pořádá 
takové setkání Okresní sdružení hasičů v Semilech. Zasloužilé hasiče jsem 
poprosila o pomoc, abychom našli vhodné a hezké místo v našem okrese. 

Následující den jsem zastupovala starostku KSH na krajské soutěži jednotek 
dobrovolných hasičů obcí Libereckého kraje ve vyprošťování u dopravních nehod 
ve Frýdlantu. Soutěže se účastnily i jednotky z našeho okresu. 

Další víkend patřil mladým hasičům našeho okresu.  

V sobotu se v Košťálově konalo Okresní kolo Hry Plamen. Celkem se účastnilo 39 
družstev - 16 mladších a 23 starších. Oslavili jsme 50 let Hry Plamen. Na 
slavnostní nástup byli pozváni i bývalí funkcionáři okresu Semily, kteří dlouhá léta 
s mládeží pracovali. Všichni obdrželi pamětní list a zápich do klopy s logem 
Plamene. Ten také převzali přítomni členové Výkonného výboru a členové 
odborné rady mládeže. Celý den nám přálo počasí. Na Krajské kolo postoupili 
Víchová nad Jizerou a Semily I. 

Tímto bych chtěla poděkovat SDH Košťálov za skvěle zvládnutý náročný den a za 
úžasnou organizaci. Mílovi Miksánkovi a Věře Nutilové za péči a společnost, 
kterou věnovali funkcionářům. 



V neděli měli soutěž dorostenci v Poniklé. Účastnila se 3 družstva dorostenek, 2 
družstva dorostenců a 1 družstvo smíšené a 10 jednotlivců. A můžeme říct, že do 
Krajského kola postoupili všichni.  

Členům SDH Poniklá děkuji za organizaci soutěže. 

Začátkem června se konalo Krajské kolo Hry Plamen a soutěže dorostu 
V Zákupech. Za velmi horkého počasí děti z Víchové vybojovaly (na ZPV byly za 
hvězdy) krásné 3. místo a 4. místo Semily I.  

Z dorostenců postoupili na republiku: 

Dorostenci družstva – 1. místo Bozkov 

Jednotlivci – dorostenci mladší – 1. Vytina Štěpán – Ploukonice  

Starší dorostenky – 1. místo Bakešová Adéla – Ploukonice. 

 

Okresní kolo PS se uskutečnilo 11.6. 2022 v Turnově. 

Účastnila se 4 družstva žen a 4 družstva mužů. Všechna družstva postoupila do 
Krajského kola, které pořádalo naše okresní sdružení 26.6 2022. 

Na mistroství české republiky postoupily ženy z Poniklé a muži z Bozkova.  

Všem závodníkům děkuji za skvělou reprezentaci a přeji mnoho sportovních 
úspěchů do dalších let. Také musím poděkovat hasičům z Karlovic za organizaci 
okresního kola a za cisternu. Kubovi Otmarovi z HZS Turnov za doplňování vody, 
Pavlu Štěpánkovi z HZS Jilemnice za převoz překážek, Odborné radě velitelů za 
organizaci krajského kola, Českému červenému kříži Semily a hlavně správci 
stadionu.  

Celé léto probíhala výročí sborů v našem okrese.                                                                                                                                    

Začal Pohár OSH Semily. Proběhlo 8 soutěží, poslední byla ve Škodějově 10. září. 
Tam také proběhlo celkové vyhodnocení. V kategorii mužů vyhrály Želechy a 
v kategorii žen Bozkov „A“. 

Ve stejný den dopoledne se uskutečnilo Okresní kolo v běhu na 60 m 
s překážkami v Poniklé. Moc děkuji sboru za skvělou organizaci závodu. Z každé 
kategorie postoupilo 7 mladých hasičů do Krajského kola, které proběhlo druhý 
den v Lučanech nad Nisou.  



Dva víkendy v říjnu patřily dorostencům. Náš okres pořádal Rescue camp 
Libereckého kraje. Mladí hasiči se učili o struktuře SH ČMS, první pomoci, požární 
ochraně, ochraně obyvatelstva, bezpečnosti a ochraně zdraví při práci a dalších 
činnostech. Den strávili s Horskou službou a psovody SH ČMS.  

Všem, kteří se podíleli na přípravě a organizaci těchto víkendů, moc děkuji. 

V říjnu také proběhly Závody požární všestrannosti v Rokytnici nad Jizerou. Za 
velmi uplakaného počasí se závodu účastnilo 81 hlídek a 23 jednotlivců. Děkuji 
sboru za perfektní přípravu a organizaci. 

                                                                                                                                                         
5. listopadu v Mříčné proběhlo celkové vyhlášení Poháru OSH „ O dráčka 
Soptíka“ Účastnilo se více jak 300 závodníků. V kategorii starších vyhrály Semily 
I „A“, v kategorii mladších Bozkov „A“, Král hasičského útoku mezi mladšími byl 
Bítouchov „A“ a v kategorii starších Jablonec nad Jizerou. Součástí slavnostního 
vyhlášení bylo také předání ocenění za Závody požární všestrannosti.  

Děkuji starostce obce Mříčná paní Holcové za to, že nám umožnila vyhlášení 
uspořádat bezplatně v kulturním domě. Současně děkuji hasičskému sboru za 
skvělou organizaci.  

Poslední víkend v listopadu uspořádalo Okresní sdružení hasičů Kolín své 
výjezdní zasedání Výkonného výboru v našem okrese. Pozvání na neformální 
setkání na pátek potvrdila a zúčastnila se starostka Krajského sdružení Jiřina 
Brychcí, novinářka Věra Nutilová a můj náměstek Miloslav Miksánek. V sobotu 
zástupci VV Kolín společně se starostkou Kamilou Havlínovou a starostkou OSH 
Semily si prohlédli okolí Rokytnice a Františkova. Večer se přidal člen VV Jiří 
Matura. Hlavním cílem byla výměna informací a zkušeností, jak z chodu OSH, tak 
práce s mládeží.  

 

Už od listopadu začaly probíhat VH sborů v našem okrese. Chtěla bych moc 
poděkovat členům Výkonného výboru, kteří mě pomohli vykrýt všechny sbory, 
od kterých přišlo pozvání.  

 

Chtěla bych Vám všem popřát hodně sil do další hasičské činnosti a mnoho zdraví 
nejen Vám, ale vašim rodinám. 

Děkuji za pozornost 



  

 

Příloha č.2 

 

Plán práce Okresního sdružení hasičů Semily 

pro rok 2023 

1. Uskutečnit všechny okresní soutěže jako v roce předešlém tak, jak 
chronologicky následují: 

- Soutěž Požární ochrana očima dětí 

- Jarní kola soutěže Plamen a soutěže dorostu 

- Okresní kolo v běhu na 60m 

- Okresní kolo soutěže v PS  

- Závod hasičské všestrannosti 

- Pohár OSH v požárním útoku 

- Pohár OSH Semily „ O dráčka Soptíka“ 

 

2. V rámci odborné přípravy: 

- proškolit vedoucí mládeže a rozhodčí mládeže 

- proškolit rozhodčí požárního sportu 

- proškolit hospodáře SDH 

 

3. Pravidelné jednání VV a odborných rad 

4. Uspořádat tradiční setkání se Zasloužilými hasiči a bývalými funkcionáři. 

5. Uspořádat Krajské setkání Zasloužilých hasičů 

6. Spolupráce s Hasičským záchranným sborem, se školami a s HVP 

7. Pravidelně předávat informace členské základně prostřednictvím zástupců 
v orgánech OSH, přes webové stránky a e-mailovou korespondencí 



 

 

Příloha č.3  

Usnesení ze 

Shromáždění představitelů SDH okresu Semily  

konaného dne: 31.1.2023 v Semilech Kulturní Dům 
Golf 

Shromáždění schvaluje:  

1. Volbu návrhové komise ve složení br. Miksánek, br. Doškář, br. Hloušek  
2. Zprávu o činnosti OSH Semily za rok 2022. 
3. Zprávu o hospodaření OSH za rok 2022. 
4. Rozpočet OSH na rok 2023  
5. Plán práce na rok 2023. 
6. Zprávu kontrolní a revizní rady. 
7. Zprávu Aktivu zasloužilých hasičů. 
8. Svolat VV OSH Semily do konce února 2023, dopracovat, odsouhlasit a 

odeslat nesouhlasný dopis na SH ČMS s postupem při navyšování odvodů 
členských příspěvků  

 


